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§ 6 
Återuppta planering till kulturpark Snösätra, Rågsved 
Svar på skrivelse från (S)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Veronica Palm med flera (S) har lämnat en skrivelse till Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsnämnd. Skrivelsen handlar om Snösätra upplagsområde som är ett litet 
industriområde i närheten av Rågsved.  
 
I fråga ett undrar hon vad som händer med samarbetet mellan 
stadsdelsförvaltningen och föreningar som finns i Rågsved. I fråga två undrar 
hon vad som händer med förvaltningens tidigare arbete med att skapa en 
kulturplats i Snösätra upplageområde. Och i fråga tre undrar hon varför det inte 
skapats en tillfällig kulturplats i Snösätra upplageområde under sommaren 2019. 
 
Förvaltningen svarar på de tre frågorna. Förvaltningen ska under 2020 arbeta 
med att försöka skapa en kulturplats i Snösätra upplageområde. Förvaltningen 
ska undersöka om detta är möjligt. Förvaltningen ska göra detta arbete 
tillsammans med exploateringskontoret och kulturförvaltningen. Förvaltningen 
tycker också att det är viktigt att föreningarna som finns i Rågsved får vara med 
i arbetet. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 9 
januari 2020. 
Dnr EÅV 2019/633.   

 
Yrkande 

1. Tobias Karlsson (SD) yrkar att bifall till stadsdelsförvaltningens förslag till 
beslut, samt 

2. att därutöver anföra 
 
Vi ställer oss tveksamma till att skapa en kulturpark eftersom området ifråga är 
både belamrat av skrot och sannolikt förgiftat av diverse miljögifter. Vid 
planeringen av ny verksamhet i området bör man ta i beaktande de omfattande 
kostnader som tillkommer vid sanering av området. 
 
Gustav Johansson (M) yrkar att nämnden ska besluta i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställer Tobias Karlssons (SD) yrkande mot 
sitt eget yrkande och finner att nämnden beslutar i enlighet med hans eget 
förslag. 
 
Reservation 
Tobias Karlsson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande 
med instämmande av Lisa Palm (Fi) i form av ersättaryttrande: 
 
Vi tycker det är bra att förvaltningen har påbörjat samarbete med 
exploateringskontoret och kulturförvaltningen för att skapa och bevara en 
kulturplats i Snösätra upplageområde. Denna intressanta kulturplats har 
uppkommit spontant på enskilda medborgares initiativ – och vuxit till att även 
locka besökare och kulturutövare långväga ifrån till platsen. Samtidigt har 
staden omvandlat tidigare Rågsveds Friområde till Rågsveds Naturreservat 
1918-05-28 och dessa två händelser bidrar till att höja kvaliteten för Vantörs 
fritids- och kulturliv. Detta, tillsammans med andra aktörer i lokalsamhället 
såsom Cyklopen, High Valley Skatepark, m.fl. har satt Vantör på kartan för 
både invånare, besökare och kulturarbetare. 
 
Vi instämmer i det inkomna medborgarförslaget EÅV 2019/519 från Snösätra 
intresseförening m.fl. – i alla deras 5 punkter (med vissa tillägg): 
 

1. Bevara och kulturminnesmärk hela industriområdet 
2. Låt Trafikkontoret ansvara för väghållningen året runt för både 

Snösätravägen och Snösätragränd 
3. Stöd och hjälp för att tillgängliggöra området mer för både näringsidkare 

och besökare 
4. Sanera bland hyresgäster/arrendatorer med tydliga kontrakt som anger 

följande regler: 
a)  1-årskontrakt för seriösa och skötsamma hyresgäster/arrendatorer 
b)  Fullt eget ansvar för sophämtning o.dyl. (kretsloppstänk) 
c)  Förbjud andrahandsuthyrning av hela eller delar av ett arrende 
d)  Underlätta för intresserade,  ex.vis konstnärer och hantverkare att 

etablera sig i området. 
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Vi vill också att vi stödjer byggnationer för verkstäder åt konstnärer och 
hantverkare, samt även caféverksamhet i området för att ytterligare stärka 
områdets levande kulturliv. Att ta tillvara på lokala utövares engagemang och 
kunskaper om området är centralt i den fortsatta utvecklingen.  
 
Viktigt är också att hitta en hållbar lösning för saneringen i området. Här kan 
staden ta chansen att pröva biologiska saneringsmetoder istället för att riskera 
att sprida luftburna föroreningar som kan ske vid mekaniska saneringsmetoder. 
Här vill vi även att den södra delen av Snösätra industriområde täcks av 
kulturminnesmärkningen, efter saneringen så att även den delen kan få en 
framtida koppling till den norra delen. 
 
 
 

  


